

C159

Vocational Rehabilitation and Employment (Disabled Persons) Convention, 1983 (No. 159)

Italy (ratification: 2000)Direct Request, 2006

Employment promotion for workers with disabilities. With reference to its previous direct request, the Committee notes the detailed information provided by the Government in the report received in November 2005. In a general observation, the Italian General Confederation of Labour (CGIL) describes the action taken at the European level to raise awareness of certain pre-university programmes for workers with disabilities. The Government's report shows that, in regions where there are specific vocational integration services for persons with disabilities, the percentage of successful integration is higher than in regions where there are no services or where they are inadequate. **The Committee requests the Government to continue providing information in future reports on the results achieved in practice through the measures undertaken at the national and regional levels for the integration of persons with disabilities into the free labour market (Articles 7 and 9 of the Convention). It requests the Government to provide statistics and reports on the matters covered by the Convention (Part V of the report form).**

Promotion de l'emploi des travailleurs handicapés. Se référant à sa précédente demande directe, la commission prend note des informations détaillées fournies par le gouvernement dans le rapport reçu en novembre 2005. Dans une observation générale, la Confédération générale italienne du travail (CGIL) fait part des actions réalisées au niveau européen afin de mettre en évidence certains programmes pré-universitaires en faveur des travailleurs handicapés. Le rapport du gouvernement révèle que, dans les régions ayant des services spécifiques d'insertion professionnelle pour les personnes handicapées, le pourcentage des insertions réussies est supérieur à celui des régions dans lesquelles ces services sont inexistantes ou insuffisants. **La commission prie le gouvernement de continuer à fournir des informations dans ses prochains rapports sur les résultats atteints en pratique par les mesures mises en œuvre aux niveaux national et régional, en vue de l'intégration dans le marché libre du travail des personnes handicapées (articles 7 et 9 de la convention). Elle prie le gouvernement de fournir des statistiques et des rapports sur les questions couvertes par la convention (Partie V du formulaire de rapport).**